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Abstract (en)
[origin: US5138985A] An arrangement for changing the valve timing of an internal-combustion engine has a camshaft, which can be rotated relative
to a shaft driving it. The camshaft has a phase converter with a piston which is hydraulically acted upon on both sides. In the camshaft, an axial
recess is arranged in which an inserted pipe separates two spaces from one another. An on/off valve fed from the oil circulating system, in one
position, via one of the spaces, supplies the piston with pressure oil so that this piston is axially shifted into a first end position and in the process
rotates the camshaft. In a second position, the piston, by way of the second space is axially pushed back by pressure oil.

Abstract (de)
Eine gegenüber einer sie antreibenden Welle relativ verdrehbare Nockenwelle (1) weist einen Phasenwandler (2) mit einem beidseitig hydraulisch
beaufschlagten Kolben (34) auf. In der Nockenwelle ist eine axiale Ausnehmung (42) angeordnet, in der ein eingesetzes Rohr (43) zwei Räume
(44, 46) voneinander trennt. Ein aus dem Ölkreislauf gespeistes Schaltventil (15) versorgt in einer Stellung über einen der Räume (40) den Kolben
mit Drucköl, so daß dieser axial in eine erste Endstellung verschoben wird und die Nockenwelle dabei verdreht. In einer zweiten Stellung wird der
Kolben über den zweiten Raum (41) mittels Drucköl axial zurückgeschoben. Die Vorrichtung beansprucht einen geringen Bauraum und ist einfach
aufgebaut. <IMAGE>
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